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REVISTA PRESEI 
 

 Sanitas avertizeaza: Veniturile asistentilor medicali sunt in pericol! 
Federatia Sanitas a transmis ca veniturile asistentilor medicali sunt in pericol si solicita Guvernului sa excluda din 
plafonul de 30% a sporului de continuitate, respectiv cel care se refera la activitatea din zilele de sambata, 
duminica si sarbatori legale. 
"Eliminarea sporului de continuitate (sporul pentru lucru in zilele de sambata, duminica si sarbatori legale) 
ramane singura solutie viabila pentru conservarea veniturilor salariatilor din sanatate si asistenta sociala, mai ales 
pentru asistentii medicali. 
Eliminarea indemnizatiei de hrana din plafonul de 30% fara alte modificari legislative nu poate constitui o garantie 
a pastrarii veniturilor asistentilor medicali, cel putin la nivelul lunii decembrie 2018", au scris, duminica, pe pagina 
oficiala de Facebook, reprezentantii Sanitas Romania. 
Acestia au analizat aplicarea etapizata a Legii salarizarii unitare in perioada 2018-2022, in corelatie cu indicatorii 
macroeconomici (indice de inflatie, putere de cumparare) ajungand la concluzia ca "asistentii medicali au cea mai 
mica crestere procentuala a veniturilor". 
"Acestia vor ajunge in anul 2022 sa aiba aproximativ aceeasi putere de cumparare cu cea din 2017", sustin 
sindicalisii. 
Ei afirma ca, pe grila de salarizare, asistentii medicali vor avea o pozitie care ii dezavantajeaza in raport cu 
celelalte categorii de salariati din sanatate si asistenta sociala. 
"Federatia Sanitas solicita imperativ Guvernului eliminarea sporului pentru continuitate din plafonul de 30%. Unul 
din cele mai importante puncte ale acordului semnat cu Guvernul Romaniei in luna mai 2018 este garantarea 
pastrarii drepturilor castigate! Ne asteptam ca Guvernul sa isi respecte angajamentele asumate!", au mai transmis 
sindicalistii. 
(Sursa: ziare.com) 
 
Şedinţa CExN al PSD pentru noi nominalizări de miniştri 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a convocat şedinţa Comitetului Executiv Naţional al formaţiunii marţi. Liderii 
social-democraţi urmează să decidă persoanele care vor fi nominalizate pentru ministerele Dezvoltării şi 
Transporturilor. 
”Şedinţa CExN va avea loc marţi, începând de la ora 17.00, la Palatul Parlamentului”, au precizat pentru 
MEDIAFAX surse din PSD. 
În timpul şedinţei liderii PSD vor decide noile propuneri pentru ministerele Dezvolării şi Transporturilor, după ce 
Lia Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici şi-au retras candidaturile ca urmare a faptului că preşedintele Klaus 
Iohannis i-a respins în mai multe rânduri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Prima Casă, plafon de 2 miliarde lei, în 2019/ Va fi modificat: Este un program social 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a anunţat, duminică seara, că programul „Prima Casă” va fi 
continuat în acest an, cu un plafon de 2 miliarde de lei. Programul urmează să fie făcut modificat, dându-i-se o 
tentă mai socială. 
„Ca plafon (pentru Prima Casă – n.red.), am prins cam 2 miliarde de lei, în acest an. Deci, va continua, numai am 
spus că, în discuţia pe care am avut-o la Banca centrală, pentru a-l face mai social. (...) Până la final de februarie, 
vom avea forma propusă a fi modificată, dar nu se schimbă aspecte esenţiale. Finanţarea există - a fost bugetat. 
Programul continuă”, a menţionat, duminică seara, Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3. 
Ministrul Finanţelor a mai spus că modificările vor fi făcute până la finalul lunii februarie printr-o Hotărâre de 
Guvern. 
„Probabil, (modificările) vor fi suprafaţa casei, persoanele cu venituri mai mici. Este un program social, până la 
urmă. Este Prima Casă. Nu-ţi iei casă de 500 de metri, prima casă. Îţi iei o casă pentru familie, atât cât poţi”, a 
explicat Teodorovici. 
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(Sursa: Antena 3) 
 

 Teodorovici, modificarea OUG 114: La CE, am avut discuţii informale cu câţiva miniştri de finanţe/ A fost de 
numită Ordonanţa Orlando - de ce anume nu ştiu? 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a declarat, duminică seara, că OUG nr. 114/2018 a fost făcută în 
echipa guvernamentală, iar presiuni de modificare există din partea altor miniştri de finanţe din Uniunea 
Europeană. O decizie peste cel mult două săptămâni. 
„A fost un lucru de echipă. Aici sunt mai multe sectoare pentru care au fost făcute modificările, într-un singur 
act”, a afirmat, duminică seara, Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3, întrebat a cine a avut ideea OUG 
nr. 114/2018 - Viorica Dăncilă, el, Liviu Dragnea, Darius Vâlcov etc. 
„A fost de numită Ordonanţa Orlando - de ce anume nu ştiu?”, a continuat, zâmbind, ministrul Finanţelor. „Da”, a 
continuat, pe acelaţi ton, întrebat dacă sună bine această formulă. 
„Este o ordonanţă făcută de întreaga echipă guvernamentală pe fiecare sector în parte. Nu a fost ideea cuiva, dar 
este un act normativ, l-am denumit eu la un moment dat, poate cel mai important de după Revoluţie, pentru că 
atacă zone foarte sensibile. Au fost nemulţumiri înainte să dăm acest act şi, desigut şi după ce el a intrat vigoare. 
Foarte multe presiuni înainte şi după cel el a intrat în vigoare”, a adăugat Teodorovici. 
Cele mai mari presiuni au venit din „interiorul administraţiei publice, pe fiecare sector în parte, pe fiecare minister 
implicat în avizare, din partea altor structuri care au dat puncte de vedere şi, din afara sistemului public, din ţară, 
dar şi din afara ţării”, potrivit ministrului Finanţelor. 
„La Comisie (Comisia Europeană - n.red.), am avut discuţii informale cu câţiva colegi de la nivel european, câţiva 
miniştri de finanţe care au fost contactaţi de companii, să spune din România, pe anumite sectoare de activitate şi 
care, făcând lobby pe lângă acei miniştrii, încercau, prin acest voci, să fiu convins să fac anumite modificări. Nu am 
plecat de la ideea de a face sau de a nu face, am plecat de la ideea de la care suntem deschişi. Şi astăzi avem o 
discuţie cu cei care au argumente de adus. Foarte important de reţinut: mi-aş fi dorit foarte mult să avem un 
dialog mai larg, înainte să fie acest act aprobat în Guvern, dar am motivat acest dialog extins, că erau presiunile 
foarte mari şi n-ar fi ieşit un astfel de act normativ”, a precizat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Oficialul citat a reamintit de scrisorile trimise de Banca Centrală Europeană (BCE), de Banca Europeană pentru 
Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD). 
În plus, ministrul Finanţelor a menţionată că au existat, pentru OUG n.r. 114/2018, toate aprobările necesare şi 
dialog - de la CES, ANCOM, ANRE, Asociaţia Română a Băncilor (ARB). 
„Este clar că, dacă ar fi fost un dialog mai îndelungat, poate ar fi fost lucrurile făcute altfel, poate ar fi ieşit mai 
bine”, a subliniat Teodorovici. 
„Nu ştiu”, a completat ministrul Finanţelor, întrebat dacă este posibil ca în urma unui dialog îndelungat să nu mai 
fi dat deloc ordonanţa. „Ceva trebuie făcut, pentru că România, dacă o luăm pe fiecare sector în parte este clar 
nedreptăţită de modul în care unele companii, din orice zonă, înţeleg să se comporte în România. (...) 
Nemulţumirile noastre sunt. Nu plecăm de la principiile acestei ordonanţe, adică curăţirea mediului economic, în 
sensul de a fi un comportament corect faţă de această ţară, din partea companiilor care sunt în această ţară, 
trebuie să fie obligatoriu atins. Dacă discutăm pe ordonanţă de a fi modificată, vedem cum anume să fie făcută 
mai bine, mai clar, mai liberal, dar principiile rămân aceleaşi. Nu am ce să accept, ca ministru de Finanţe, ca şi 
Coaliţie, profituri mari în detrimentul persoanelor fizice din România şi companiilor. Că luăm zona bancară, de 
energie, toate zonele respective, ne uităm la fiecare şi vedeţi că sunt profituri uriaşe şi banii unde sunt, că ei nu 
sunt neapărat să se facă investiţii numai în România, marea lor parte pleacă din ţară, din păcate. Nu trebuie să se 
înţeleagă că avem ceva cu marile companii. Orice ţară normală înţelege şi banca, oricât ai fi de stânga, are un rol 
esenţial, finanţează economia, dar hai să finanţăm economia reală. Marile companii sunt binevenite în această 
ţară, dar nu trebuie să transfere profiturile”, a mai spus Teodorovici. 
În schimb, ministrul Finanţelor a negat că se fac presiuni în Coaliţie în ceea ce priveşte modificarea OUG nr. 
114/2018, în ciuda declaraţiilor făcute de preşedintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, referitoare la faptul că 
trebuie eliminată taxa de 2% pentru companiile din energie. 
„Nu cred că este vorba de interes (din partea ALDE de a modifica OUG nr. 114/2018). Sunt foarte multe cereri de 
discuţii de la diferite structuri, companii. Cer audienţe - ba la mine, ba la premier, ba la preşedintele Dragnea, ba 
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la preşedintele Tăriceanu. Normal că unii dintre ei sunt foarte convigători. Nu plec de la ideea că n-ar avea 
dreptate unii dintre ei. Foarte bine că-şi exprimă punctele de vedere, pe la astfel de întâlniri, după care dânşii 
discută la nivel de Coaliţie, ne cer un punct de vedere nouă tehnic, Ministerul Finanţelor, Energie. După aceea va 
avea loc o discuţie, probabil săptămâna viitoare sau în două săptămâni, maximum, se va discuta, probabil, şi un 
astfel de subiect, ca să se ia o decizie (modificarea OUG nr. 114/2018 – n.red.)”, a menţionat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a mai susţinut că nu există presiuni mai mari din partea ALDE pe anumite domenii, ci, în 
general, pe anumite sectoare, din diverse direcţii. 
„Peste tot vine şi la comisiile parlamentare. Toţi au trimis în toate părţile. Cei din zona bancară au trimis CSAT-ului 
şi preşedintelui pentru a se discuta, pe ordinea de zi, la următoarea întâlnire acest subiect: zona bancară. (...) 
Fiecare în zona în care speră să găsească un lobby întors spre România. În modul acela se face – când faci o 
scrisoare către Bucureşti «Ştiţi poate nu este cea mai bună cale». Aceasta este practica internaţională. Nouă ni se 
pare ceva ciudat, dar acestea au loc oriunde în lume”, a concluzionat Teodorovici. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Eugen Teodorovici: Banii privind taxa auto vor fi rambursaţi până în luna iunie a acestui an 
Banii privind taxa auto vor fi rambursaţi cel târziu până în luna iunie a acestui an, a anunţat ministrul Finanţelor 
Publice, Eugen Teodorovici. 
"Cu sau fără somaţia Comisiei Europene, noi am prevăzut, în Ordonanţa 114 dacă nu mă înşel, un termen până în 
iunie anul acesta să fie banii rambursaţi. De ce am pus iunie? Ca să fie un termen mai larg. Cel târziu până în iunie 
am pus noi legal, dar să nu înţeleagă cei care ne urmăresc că dăm banii tocmai în iunie. Nu. Cum se aprobă 
bugetul imediat începem să rambursăm tot ce s-a depus de către cei în speţă. Sper ca domnul preşedinte să nu de 
înapoi bugetul pentru că ia multe astfel de probleme şi pe zona de alocaţie şi pe zona de taxa auto şi pe alte 
cheltuieli", a spus duminică seara, la Antena 3, Eugen Teodorovici. 
El a fost întrebat când vor fi returnaţi banii pe taxa auto, declarată ilegală, în condiţiile în care Comisia Europeană 
a somat România să plătească aceste sume în următoarele două luni. 
Taxa auto pentru autovehicule la prima înmatriculare a fost introdusă pentru prima dată la 1 ianuarie 2007, 
imediat după aderarea României la Uniunea Europeană. Ea a suferit numeroase modificări până în 2012 când taxa 
a fost suspendată până la finalul aceluiaşi an, iar persoanele care plătiseră deja urmau să primească banii înapoi. 
Din 15 martie 2013 a intrat în vigoare timbrul de mediu pentru autovehicule, iar din acel moment taxa auto a fost 
calculată exclusiv pe baza emisiilor de CO2, înscrise în cartea de identitate a maşinii. 
Timbrul de mediu pentru autovehicule face parte din cele 102 taxe nefiscale care au fost eliminate de la 1 
februarie 2017. 
Ministrul Mediului, vicepremierul Graţiela Gavrilescu, declara pe 19 ianuarie, că grupul de lucru care lucrează la 
noua variantă de "taxă auto" încearcă să se întâlnească în fiecare săptămână pentru a găsi o variantă, iar în 
momentul în care va fi găsită o formulă de calcul sustenabilă o să informeze populaţia.  
(Sursa: Antena 3) 
 

 Eugen Teodorovici a fost ales vicepreşedinte al BERD 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, cel mai înalt reprezentant al României la Banca Europeană pentru 
Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD), a obţinut unul din cele două mandate de vicepreşedinţi, alături de ministrul 
Finanţelor din Lituania, a anunţat, duminică, ministerul de resort. 
Noul preşedinte ales al Consiliului Guvernatorilor BERD va fi ministrul Finanţelor din Spania. 
„Desemnarea unei structuri de conducere formată exclusiv din reprezentanţi ai unor state membre consolidează 
interesele Uniunii în cadrul BERD, chiar şi în contextul ieşirii Marii Britanii din forul comunitar. România, prin 
ministrul Eugen Teodorovici, asigură în prezent atât preşedinţia Consiliului Guvernatorilor Băncii Europene de 
Investiţii (BEI), cât şi pe cea a Consiliului pentru Afaceri Europene şi Financiare (ECOFIN), în contextul Preşedinţiei 
rotative a Consiliului Uniunii Europene. Este o premieră de la aderarea României la Uniunea Europeană, când un 
oficial român deţine în acelaşi timp cele mai înalte funcţii în cadrul celor trei instituţii europene de prestigiu”, 
subliniază Ministerul Finanţelor, în comunicatul de duminică. 
BERD este deţinută de 67 de ţări de pe cinci continente, precum şi de Uniunea Europeană şi BEI. 
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BERD a investit în România în 429 de proiecte, cu investiţii nete de peste 8 miliarde de euro, atât în sectorul 
privat, cât şi în cel public, în domenii precum energia, transportul şi infrastructura municipală, precum şi în 
instituţii financiare. Portofoliul actual este de aproape 1,9 miliarde de euro. 
România este membru BERD din anul 1991. Guvernatorul României la BERD este ministrul finanţelor publice, iar 
guvernator supleant este guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR). Începând din anul 2011, ţara noastră 
face parte dintr-o constituentă condusă de Turcia, din care mai fac parte Azerbaidjan şi Kîrgîzstan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Economistul sef al BNR: Taxa pe active ar putea reduce profitabilitatea sistemului bancar sub media 
europeana 
Profitabilitatea sistemului bancar din Romania este - inainte de impunerea taxei pe active - mai buna decat media 
europeana, dar nu exceptionala, insa impunerea acestei taxe ar putea sa o transforme din mai buna in mai slaba 
decat media europeana. 
De asemenea, nu ar fi exclus, in acest scenariu, sa asistam la cateva iesiri de banci din Romania, sustine 
economistul sef al Bancii Nationale a Romaniei, Valentin Lazea, intr-un articol publicat pe pe blogul Opinii BNR. 
"Atacul declansat asupra bancilor - concretizat in Ordonanta de Urgenta a Guvernului nr.114/2018 si de un set de 
trei legi aflate in dezbatere in Parlament - are la baza o premisa fundamentala: aceea ca bancile comerciale 
prezente in Romania au o profitabilitate mai mare decat omoloagele lor din alte state europene. 
Din aceasta premisa - daca este adevarata - pot decurge doua concluzii: noile prevederi legale nu vor determina 
bancile sa-si reduca activitatea in Romania ('nu pleaca cainele de la macelarie'); bancile vor accepta, fara 
entuziasm, sa-si reduca marja de profit, dand credite mai ieftine. Dar ce se intampla daca premisa este gresita, iar 
bancile din Romania nu sunt mai profitabile decat cele din Uniunea Europeana? Mai sunt valabile in acest caz cele 
doua concluzii?", se intreaba Valentin Lazea. 
El afirma ca, pentru a face comparatii internationale, sursa cea mai credibila o constituie Consolidated Banking 
Data produsa de Banca Centrala Europeana. In aceasta baza de date, profitabilitatea sistemelor bancare din 
statele UE este comparata prin intermediul a trei indicatori: randamentul activelor (return on assets, ROA); 
randamentul capitalului (return on equity, ROE); raportul cost/venituri (cost to income ratio) . Lazea le analizeaza 
pe rand, evidentiind pozitiile bancilor din Romania. 
Astfel, referitor la Randamentul activelor (ROA), Valentin Lazea mentioneaza ca acest indicator arata cat castiga 
sistemul bancar dintr-o tara intr-un an de zile, raportat la volumul total al banilor pe care respectivul sistem i-a 
dat cu imprumut (prin credite catre firme si populatie) sau i-a investit (in imobile, titluri de stat etc.). 
Valentin Lazea a calculat, pe baza datelor Bancii Centrale Europene (BCE), media ROA pe ultimii zece ani pentru 
care exista date disponibile (2008-2017), pentru un numar de 26 de state europene (bancile din Grecia si Croatia 
au fost excluse din calcul din cauza seriei incomplete de state) . El sustine ca o observatie importanta este legata 
de metodologia BCE: aceasta institutie ia in calcul toate bancile dintr-o tara. 
In schimb, in metodologia utilizata de Autoritatea Bancara Europeana (ABE), pentru statele cu sisteme bancare 
mici, precum Romania si majoritatea celor care au aderat dupa 2003, se iau in calcul doar cifrele aferente 
primelor trei banci ca marime. Ori, aceste trei banci sunt, prin definitie, mai profitabile decat media bancilor din 
tara respectiva. Ceea ce inseamna ca, pentru Romania si majoritatea statelor din estul Uniunii Europene, 
indicatorii calculati de ABE sunt supraevaluati, adica arata o profitabilitate mai mare decat a sistemului bancar 
national, observatie valabila si in cazul celorlalti doi indicatori, randamentul capitalului, respectiv raportul 
cost/venituri. 
Potrivit economistului sef al BNR, pe acesti zece ani (2008-2017), bancile din Romania se situeaza, in medie, pe 
locul 8 din 26 in ceea ce priveste indicatorul randamentelor activelor, cu o valoare de 0,439%, ceea ce inseamna 
ca 100 de lei dati cu imprumut/investiti de sistemul bancar au generat un profit mediu de aproximativ 44 bani/an. 
"Prin urmare, nu este adevarat ca Romania inregistreaza cea mai mare profitabilitate a bancilor, cel putin prin 
prisma indicatorului ROA", spune Lazea. 
Conform economistului sef al bancii centrale, este adevarat ca, in privinta ROA, bancile din Romania s-au situat pe 
pozitii fruntase (locul 4 in 2017, locul 3 in 2015), dat tot atat de adevarat este ca dupa criza financiara 
internationala ele s-au situat pe pozitii codase (locul 27 in 2014, locul 22 in 2012). 
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In ceea ce priveste raportul cost/venituri (Cost/Income Ratio) media 2008-2017, acest indicator arata cati euro s-
au cheltuit de catre banci sub forma de cheltuieli operationale (salarii, chirii, echipamente, utilitati etc.) pentru a 
genera venituri operationale de 100 de euro. Pe media ultimilor zece ani, Romania ocupa locul 10 intr-un 
asemenea clasament, cu cheltuieli operationale de 54,436 lei la fiecare 100 de lei generati ca venituri 
operationale. Asadar, o performanta mult mai slaba decat Malta, unde bancile cheltuiesc doar 35 de euro pentru 
a genera venturi de 100 de euro, dar mult mai buna decat in Irlanda, unde bancile cheltuiesc 94 de euro pentru a 
genera venturi de 100 de euro. 
De asemenea, el trece la analiza celei de a doua consecinte presupuse de decidentii romani: aceea ca bancile din 
Romania, fiind foarte profitabile, vor accepta sa dea credite cu dobanzi mult mai scazute. Lazea mentioneaza ca 
dobanda la credite are doua componente: dobanda ROBOR plus o anumita marja care difera in functie de banca si 
de client. 
Potrivit economistului sef al BNR, plafonarea de facto, prin taxare diferentiata fie a ROBOR, fie a marjei, in afara 
de faptul ca ingreuneaza transmiterea politicii monetare, constituie si o incalcare a mecanismelor de piata. 
"Chiar daca marja are o componenta subiectiva, ea reflecta doua elemente obiective: niste indicatori 
macroeconomici mai slabi in Romania decat in alte state (cea mai mare inflatie, al doilea deficit de cont curent, al 
doilea deficit bugetar din UE-28), respectiv un risc de tara crescut derivat dintr-o legislatie non-europeana si 
neprietenoasa cu creditorii (cele trei legi din parlament), dintr-o legislatie europeana si neprietenoasa cu 
creditorii (Legea insolventei), dintr-o legislatie care nu se aplica (Legea 31/1990) sau dintr-o legislatie 
intempestiva, care ia prin surprindere pe toata lumea (OUG 114/2018) ", spune Valentin Lazea. 
El afirma ca toate acestea au un cost. Si, daca ROBOR ar fi diminuat/redefinit, ar fi naiv sa credem ca bancile nu 
vor proceda la o crestere a marjei, care sa le permita pastrarea unei profitabilitati oricum diminuata ca efect al 
aplicarii taxei pe activele bancare. 
"Pentru cei care au ajuns in acest punct cu lectura si care considera ca tot ce am scris reprezinta o noua incercare 
a celor de la BNR de a se erija in apararea bancilor, ii rog sa se situeze deasupra acestui partizanat ingust si sa se 
intrebe: ce este mai bine pentru Romania pe termen lung? Un sistem bancar puternic, profitabil, furnizor de 
capital pentru investitii sau un sistem bancar slab, clientelar, alimentand consumul dar nu si dezvoltarea tarii? Iar 
cei - putini - care vor fi in stare sa judece obiectiv, sa vina sa critice", mai spune Valentin Lazea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Vești importante pentru românii care au lucrat între acești ani! Cât primesc în plus la pensie 
Vești importante pentru românii care au lucrat între acești ani. Ministrul Muncii, Marius Budăi, a făcut un anunț 
important despre cât vor primi în plus la pensie. 
Românii care au lucrat între 1975 şi 2001 vor primi procente suplimentare la pensie conform ministrului Muncii, 
Marius Budăi. Românii care au lucrat în anumite intervale de timp vor primi bani în plus, a spus ministrul Muncii 
într-o intervenţie televizată. Acesta a vorbit de mai multe categorii de pensionari. Marus Bădăi a explicat că noua 
lege a pensiilor va aduce un plus  pentru anumiţi pensionari. Cei care au lucrat între anii 1975 şi 2001 vor primi în 
plus la pensie un procent de 10%. Această mărire nesperată pentru foarte mulţi pensionari este compensare 
pentru drepturile salariale de atunci, respectiv al 13 lea salariu,. Motivul acestei modificări îl reprezintă faptul că 
aceste drepturi nu au fost incluse în calculul pensiei până acum. 
Veşti bune primesc şi angajaţii români care lucreză în străinătate. Acestora li se va acorda un punctaj si valoare 
doar pentru perioada lucrată în acel stat, element care va conta la pensiile de stat. „Pentru pensie se poate cupla 
stagiul de cotizare dintr-un stat al UE in alt stat membru UE si se acorda punctaj si valoare doar pentru perioada 
lucrata in acel stat. Daca in România o persoană a lucrat 10 ani de zile dar pentru pensie are nevoie de 15 ani 
minim vechime va putea utiliza vechimea stagiului de cotizare din alt stat membru al UE dar va primi punctaj strict 
pe ce a contribuit la statul respectiv”, a declarat Marius Budăi. 
(Sursa: bugetul.ro) 
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 Toader explică scrisoarea către miniştrii de Justiţie din UE: A avut obiectiv cunoaşterea realităţii juridice/ Ce 
spune despre propunerile pentru Parchetul European 
Tudorel Toader a declarat că scrisoarea transmisă către miniştrii de Justiţie din statele Uniunii Europene cu privire 
la revocarea Laurei Codruţa Kovesi a avut drept scop informarea cu privire la realitatea juridică, fără să fi fost 
formulate critici şi păreri, subliniind totodată că nu aştepta răspuns. 
„Scrisoarea nu am spus că a respectat, că nu a respectat, a fost o simplă infomare. Eu am pornit de la convingerea 
pe care o am şi acum că o decizie la nivel european, chiar dacă are o puternică componentă politică, trebuie să se 
bazeze pe cunoaşterea realităţii juridice. Nu am făcut păreri, nu am formulat critici, ci am formulat pasaje din 
câteva decizii ale Curţii Constituţionale au constatat respectivele conflicte. Nu am cerut să mi se răspundă. Am 
văzut reacţii pro şi contra. A avut un singur obiectiv: cunoaşterea realităţii juridice”, a declarat Tudorel Toader la 
RomâniaTv. 
Tudorel Toader a transmis recent o scrisoare miniştrilor de justiţie din statele Uniunii Europene, în care a 
prezentat întreaga situaţie privin revocarea de la DNA a Laurei Codruţa Kovesi, în contextul în care aceasta 
candidează pentru şefia Parchetului European. 
Toader a vorbit în document despre protocoale, subliniind că au fost criticate de liderii europeni. Ministrul a 
precizat că unul dintre protocoalele secrete a fost semnat chiar de Laura Codruţa Kovesi. 
Toader, despre propunerile pentru Parchetul European: Prin Ordonanţă putem crea baza legală 
Tudorel Toader a declarat că OUG pentru selectarea celor trei propuneri de procurori pentru Parchetul European 
din partea României se justifică deoarece termenul limită este finalul lunii martie. Toader a precizat că sediul 
Parchetului va fi în Luxemburg şi se discută extinderea competenţelor sale. 
„Noi trebuie să creem baza juridică pentru a putea selecta trei procurori, trei candidaţi dintre care unul va fi 
selectat ca procuror european din partea României şi se va proceda la fel în toate celelalte 21 de state. (...) Prin 
ordonanţă putem crea baza legală, trimitem procurori la Bruxelles şi acolo se va selecta unul care va fi procuror 
european din partea României. (...) S-a discutat şi se va discuta o propunere privind competeţele Parchetului 
European. Va avea doar competenţa - prevenirea, combaterea fraudelor la interesele financiare ale Uniunii 
Europene. Deja se discută de posibilitatea extinderii competenţelor, pe fapte grave, transfrontaliere care necesită 
o ripostă comună europeană, poate internaţională”, a declarat ministrul Tudorel Toader, la RomâniaTV. 
Potrivit ministrului Justiţiei, cei trei procurori propuşi pentru selecţia reprezentantului României în Parchetul 
European trebuie trimise până la finalul lunii martie. 
„Aceasta este raţiunea redactării Ordonanţei de Urgenţă pe care l-am trimis spre aviz la CSM, aviz consultativ”, a 
explicat Toader. Sediul Parchetului European va fi în Luxemburg. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. 
Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Ciorbea a cerut lămuriri conducerii ÎCCJ şi CSM despre alcătuirea completurilor de trei judecători/ IRONII la 
adresa întâlnirii cu Tarcea 
Victor Ciorbea a anunţat că a primit mai mult plângeri în legătură cu neconstituţionalitatea formării completurilor 
de trei judecători şi a solicitat lămuriri de la ÎCCJ şi CSM. Avocatul Poporului a precizat că în baza răspunsurilor şi 
analizei va decide dacă e cazul să sesizeze CCR. 
„După pronunţarea CCR şi mai ales după motivarea deciziei de către Curte am primit mai multe sesizări 
referitoare la modul de constituire, la neconstituţionalitatea acestuia, a modului de reglementare a completurilor 
de 3 judecători de la Înalta Curtea şi unele care vizează alcătuirea completelor de la Curţile de apel şi alte 
instanţe”, a afirmat Victor Ciorbea, sâmbătă, la Antena 3. 
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Întrebat ce paşi a făcut în această anchetă, Avocatul Poporului a spus că a analizată temeinicia petiţiile, şi că a 
cerut clarificări de la instanţa supremă şi CSM în acest sens. El a precizat că urmează să decidă dacă este cazul să 
sesizeze Curtea Constituţională sau nu. 
„Nu putem vorbi de o anchetă. E vorba de analizarea petiţiilor, a temeiniciei şi aspectelor de 
neconstituţionalitate. Am avut întâlniri cu o parte dintre cei care au făcut petiţii. Iar săptămâna aceasta cu Dina 
Anghelescu, cu fostul preşedinte al Asociaţiei Procurorilor, domnul profesor Dima, cu domnul Toni Neacşu, cu 
domnul profesor Adrian Severin. Am discutat pe larg şi am ascultat argumentele dânşilor despre 
neconstituţionalitatea alcătuirii completurilor. În baza acestor discuţii, am formulat o adresă către ICCJ şi una 
către CSM prin care am solicitat să ni se răspundă la mai multe întrebări pentru a avea o imagine clară cu privire la 
cele invocate în petiţii şi cu privire la cele susţinute în mass-media privitor la constituţionalitatea alcătuirii 
completurilor de la ICCJ, a Curţilor de Apel şi celelalte instanţe din ţară. În funcţie de acestea vom adopta o decizie 
finală, dacă e cazul să ridicăm o excepţie de neconstitionalitate la Curtea sau dacă nu e cazul să facem lucrul 
acesta”, a conchis Ciorbea. 
Completurile de 3 judecători de la ÎCCJ au mai fost contestate iniţial, mai exact de către omul de afaceri Georgică 
Giurgiucanu, care a mers cu acţiunea la Curtea de Apel Bucureşti în luna decembrie 2018. 
În acţiunea sa, omul de afaceri spunea că o hotărâre de formare a completurilor nu există. Curtea de Apel 
Bucureşti a respins contestaţia lui. 
Ciorbea, despre întâlnirea cu Tarcea: A fost şi foarte privată şi extrem de pe „întuneric” 
Victor Ciorbea a declarat, ironic, în legătură cu întâlnirea cu preşedintele ICCJ, Cristina Tarcea, că a fost „foarte 
privată şi extrem de pe întuneric”. Avocatul Poporului a precizat că s-a văzut şi discutat, marţi, cu aceasta la 
Parlament, în comisiile ce vizau bugetul pe 2019. 
„A fost şi foarte privată şi extrem de pe întuneric, între ghilimele. Marţi am fost chemat şi toţi care ţinem de, cu 
bugetele se dezbat de comisiile de specialitate şi am fost chemat toţi din domeniul să zic al justiţiei, ăntr-un sens 
extrem de larg, la comisiile juridice din Parlament, plus comisiile constituţionale. Deci întâlnirea cu doamna Tarcea 
a avut loc de faţă cu 40-60 parlamentari şi de la putere şi opoziţiei, plus reprezentanţi ai mass-mediei şi ai altor 
instituţii. Altfe ne-am salutat, pentru că ştiam pe doamna Tarcea de când mi-a fost studentă. Mi s-a părut firesc să 
ne salutăm şi să schimbăm câteva cuvinte. În rest, dacă dumneai consideră că am discutat într-un loc atât de 
privat sau crede cineva că în acest context se puteau discuta chestiuni secrete, sau care trebuie ascunse de opinia 
publică, poate să spună dumneai”, a afirmat Victor Ciorbea, sâmbătă, la Antena 3. 
Întrebat dacă Cristian Tarcea l-a întrebat despre completurile de 3 judecători la acea discuţie, Ciorbea a răspuns: 
„Nu. Lăsaţi-o pe dumneai dacă are ceva de precizat îna cest sens, doamna e cea mai în măsură să spună”. 
Chestionat dacă le-a simţit ca pe o avertizare declaraţiile şefei instanţei supreme, Avocatul Poporului a replicat 
glumind: „Am trecut în viaţă prin multe avertizări şi meteo şi de altă natură”. 
„Vreau să vă zic dacă e vorba de altădată că aş putea vorbi despre coincidenţe care vizează momentele actuale şi 
care se referă la aspecte din cele mai diverse zone. Da, vin întâmplător. Simple coincidenţe după părerea mea şi 
de la sistemul bancar, de la organe de anchetă şi de la instanţe judecătoreşti, dar altădată cfred dacă e cazul, 
pentru că eu cred că sunt simple coincidenţe pentru moment”, a conchis Ciorbea. 
Precizările Avocatului Poporului vin după ce şefa instanţei supreme a spus că a discutat cu Victor Ciorbea despre 
completuri: „Discuţia cu domnul Ciorbea a vizat completurile de 3 judecători”. 
Cristina Tarcea a lansat declaraţiile la CSM, săptămâna aceasta, când s-a prezentat în faţa Secţiei pentru 
judecători pentru acţiunea disciplinară exercitată de Inspecţia Judiciară pe numele ei. 
Ea a mai spus, tot atunci, că a discutat cu preşedintele CCR Valer Dorneanu, însă despre completurile de 5 
judecători, subliniind că întâlnirea a avut loc într-o cameră atât de întunecată, încât la final a greşit şi a plecat cu 
haina lui. 
„Cu domnul Valer Dorneanu am discutat despre completurile de 5 judecători, la foarte scurt timp după ce s-a 
pronunţat decizia prin care s-a constat conflictul juridic de constituţionalitate, singurul lucru pe care pot să vi-l 
spun acum este că a fost o discuţie în care am fost pusă să-mi ţin telefonul în anticamera, iar discuţia s-a purtat pe 
întuneric, atât de întuneric încât la final am luat haina domnului Dorneanu pe mine”, a declarat Cristina Tarcea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Toader, despre sesizarea CCR în privinţa revocării lui Lazăr: Este o decizie politică. Premierul poate hotărî dacă 
sesizăm, iar Ministerul Justiţiei motivează 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, susţine că decizia sesizării Curţii Constituţionale a României în cazul revocării 
procurorului general Augustin Lazăr este una politică şi îi aparţine premierului Viorica Dăncilă, iar dacă este făcută 
această sesizare, atunci ministerul va redacta motivarea. 
Tudorel Toader a declarat, duminică seara, la România TV, că hotărârea de a sesiza Curtea Constituţională în 
privinţa revocării procurorului general Augustin Lazăr este una politică. 
"Hotărârea de a sesiza Curtea Constituţională, decizia de sesizare, este o decizie politică pentru că vizează 
raporturile, buna funcţionare a raporturilor dintre Guvern şi preşedintele republicii, cele două părţi ale 
Executivului bicefal în România. Ministrul Justiţiei nu poate sesiza Curtea Constituţională, premierul, doamna 
prim-ministru, poate hotărî sesizăm sau nu, dacă da, semnează sesizarea. Că după luarea hotărârii doamna prim-
ministru poate să îmi solicite mie, Ministerului Justiţiei, autoritatea calificată din Guvern în probleme de 
constituţionalitate, să redactăm, să motivăm sesizarea este altă chestiune, este un act de execuţie, dar actul de 
decizie este la Guvern, la doamna prim-ministru", a explicat Tudorel Toader. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Judecatorii romani sesizeaza pentru a treia oara CJUE: Decizia CCR privind infiintarea Sectiei de anchetare a 
magistratilor respecta dreptul european? 
Curtea de Apel Bucuresti a dcis sesizarea Curtii de Justitie a Uniunii Europene (CJUE) pentru a se stabili daca 
recomandarile MCV sunt obligatorii pentru Romania, daca CCR poate da garantii suplimentare in dauna dreptului 
comunitar si daca modul de numire a procurorilor din cadrul Sectiei de investigare al magistratilor nu afecteaza 
drepturile victimelor. 
Este pentru prima data cand sesizarea CJUE a fost pusa in discutie in fata unui complet de magistrati care judeca 
in materie penala si este cea de-a treia sesizare a CJUE facuta de o instanta din Romania. 
Pana in prezent, doua instante, Tribunalul Olt si Curtea de Apel Pitesti, au sesizat CJUE cu privire la rolul MCV si au 
trimis noua intrebari la instanta europeana. 
In esenta, aceste sesizari trebuie sa lamureasca situatia privind infiintarea Sectiei pentru investigarea 
magistratulor si numirea provizorie a sefilor Inspectiei Judiciare prin intermediul unei ordonante de urgenta. 
 
Minuta Curtii de Apel Bucuresti: 
In baza art 19 art 3 lit b TUE (Tratatul privind functionarea Uniunii Europene- n.red.) raportat la 267 TFUE (Tratatul 
privind functionarea Uniunii Europene -n.red.), Curtea de Apel Bucuresti sesizeaza Curtea de Justitie a Uniunii 
Europene cu cererea de pronuntare a unei hotarari preliminare cu privire la urmatoarele intrebari: 
1. Mecanismul de cooperare si de verificare (MCV) instituit potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene 
din 13 decembrie 2006 si cerintele formulate in rapoartele intocmite in cadrul acestui Mecanism au caracter 
obligatoriu pentru statul roman? 
2. Art 67 alin 1 TFUE, art 2 teza 1 TUE si art 9 teza 1 TUE se opun unei reglementari interne care sa instituie o 
sectie de procuratura care sa aiba competenta exclusiva de a ancheta orice tip de infractiune savarsita de 
judecatori sau procurori? 
3. Principiul suprematiei dreptului european, asa cum a fost acesta consfintit prin Hotararea Costa impotriva ENEL 
din data de 15 iulie 1964 si prin jurisprudenta ulterioara constanta a CJUE, se opune unei reglementari interne 
care sa permita unei institutii politico-jursdictionale, precum Curtea Constitutionala a Romaniei, sa infranga 
prin decizii nesupuse vreunei cai de atac, principiul mentionat anterior? 
 
Solicita Curtii de Justitie a Uniunii Europene aplicarea procedurii preliminare de urgenta pentru intrebarea nr 2 si 
in subsidiar aplicarea procedurii preliminare accelerate pentru toate intrebarile formulate. 
"In baza art 23 din Statutul CJUE rap la art 2 alin 2 si 3 teza finala din L 340/2009 dispune suspendarea cauzei . 
Pronuntata in camera de consiliu azi 15 februarie 2019", este minuta Curtii de Apel Bucuresti. 
(Sursa: ziare.com) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/tudorel-toader_2470.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Ministerul Educaţiei: Nu se organizează clase separate pentru copiii cu cerinţe speciale 
Ministerul Educaţiei Naţionale transmite că nu se urmăreşte formarea de clase separate pentru copiii cu cerinţe 
speciale, aşa cum ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a lăsat să se înţeleagă, duminică, printr-o declaraţie. 
„Având în vedere informaţiile apărute în spaţiul public, cu privire la copiii cu dificultăţi de învăţare, MEN face 
următoarele precizări, menite să sublinieze, cu claritate, poziţia ministrului educaţiei naţionale: Ministerul 
Educaţiei Naţionale urmăreşte integrarea copiilor cu dificultăţi de învăţare în unităţile de învăţământ de masă şi 
dezvoltarea serviciilor de sprijin educaţional prin creşterea numărului profesorilor de sprijin şi a consilierilor 
şcolari - cu suportul cărora se realizează terapiile necesare, precum şi prin formarea cadrelor didactice care 
predau în clasele unde sunt integraţi individual copii cu nevoi speciale”, precizează reprezentanţii Ministerului 
Educaţiei, într-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, ministerul nu intenţionează să formeze clase separate pentru copiii cu cerinţe speciale. 
„Declaraţiile ministrului educaţiei naţionale, pe tema mai sus-menţionată, au făcut referire întocmai la această 
necesitate, de a aloca suplimentar profesori de sprijin copiilor cu dificultăţi de învăţare. Precizăm că nu se 
intenţionează organizarea unor clase separate, numai cu elevi cu cerinţe educaţionale speciale”, adaugă MEN. 
Precizările vin după ce, iniţial, Ecaterina Andronescu a declarat, pentru Digi 24, că elevii cu dificultăţi de învăţare 
se află acum integraţi fie în şcoli speciale, fie în sistemul normal, dar fără profesori dedicaţi, lăsând să se înţeleagă 
faptul că o variantă ar fi înfiinţarea claselor separate pentru aceşti copii. 
„Noi acum îi avem pe cei cu dificultăţi de învăţare, să îi numim aşa generic, împărţiţi în două categorii. Pe unii îi 
trimitem în şcolile speciale, iar alţii sunt în şcolile normale, integraţi în clasele normale. Acolo, din păcate, într-o 
foarte mică măsură reuşim să asigurăm profesori de sprijin pentru copiii integraţi în clasele normale şi atunci 
creăm dificultăţi la profesori. Şi mă gândeam dacă nu am putea să îi împărţim mai mulţi într-un loc şi să punem 
profesori de sprijin acolo. Adică aş vrea: ca şi lor, celor integraţi în şcolile de masă, să le putem asigura profesori 
de sprijin”, a declarat ministrul Educaţiei, la Digi 24. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Start-up Nation: Premierul a anunţat că peste 33.500 aplicanţi s-au înscris în program/ Memorandum pentru 
continuarea a schemelor de ajutor 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vineri, că peste 33.500 de aplicanţi s-au înscris în Programul Start-up Nation, 
cu 14.000 mai mult faţă de prima ediţie. De asemenea, Guvernul va adopta şi un memorandum pentru 
continuarea a schemelor de ajutor pentru promovarea exporturilor. 
„Continuăm sprijinul acordat mediului de afaceri şi m[ bucur că pentru ediţia a doua a programului Start-up 
Nation, peste 33.500 de aplicanţi şi-au înscris planurile de afaceri pentru a beneficia de sprijin. Sunt cu 14.000 mai 
mulţi decât la prima ediţie. E important să stimulăm înfiinţarea de noi afaceri”, a declarat Viorica Dăncilă, la 
începutul şedinţei de Guvern. 
Premierul a anunţat că Guvernul va adopta vineri un memorandum pentru continuarea acrdării sprijinului 
destinat promovării exporturilor. 
„Vom aproba în cadrul şedinţei de Guvern de astăzi un proiect de memorandum pentru continuarea schemelor de 
minimis destinate promovării exporturilor. Este vorba despre programele -participarea operatorilor economice la 
târguri şi expoziţii internaţionale organizate în străinătate, organziarea de misiuni economice şi realizarea de 
studii de piaţă.Schemele au un caracter multianual, se vor derula până la 31 decembrie 2020, cu posibilitatea de 
prelungire în raport cu prevederile europene. Vor beneficia de un buget de aproximativ 106 milioane lei. 
Estimarea numărului de beneficiari ai acestei scheme este de 3000 de operatori economici”, a conchis Dăncilă. 
Aplicaţia pentru înscriere în programul a fost deschisă la data de 27 decembrie 2018 şi închisă pe 12 februarie 
2019, la ora 19.00. 
Alocarea financiară este de maximum 200.000 de lei pentru fiecare aplicant, iar bugetul acestui an este de 
maximum 2 miliarde de lei, putând finanţa 10.000 de antreprenori. 
(Sursa: Mediafax) 
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 George Ciamba - întrevederi bilaterale cu mai mulţi oficiali, în marja Conferinţei de Securitate de la Munchen 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a discutat la Munchen, în marja Conferinţei de 
Securitate, cu mai mulţi oficiali, printre care s-au numărat Michel Barnier, negociatorul şef al UE pentru Brexit, 
Johannes Hahn, comisarul european pentru Politici de Vecinătate şi Negocieri pentru Extindere, dar şi Kiron 
Skineer, directorul pentru planificare politică din cadrul Departamentului de Stat şi consilier al secretarului de stat 
al SUA, Mike Pompeo. 
* Ministrul George Ciamba a discutat la Munchen cu negociatorul şef al Uniunii Europene pentru Brexit, Michel 
Barnier. Cei doi oficiali au vorbit despre evoluţiile din dosarul privind ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană, 
arată MAE. 
Ministrul delegat a reiterat deschiderea preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene de a asigura condiţiile 
pentru un dialog imediat, dacă va exista o poziţie clară a Guvernului britanic. ''La nivelul Uniunii Europene se 
doreşte o retragere ordonată şi predictibilă a Marii Britanii. Acordul cu Uniunea Europeană, respins de 
Parlamentul de la Londra, oferea cele mai bune condiţii pentru ambele părţi. George Ciamba a transmis 
susţinerea preşedinţiei române a Consiliului UE pentru avansarea planurilor de contingenţă stabilite în acest 
dosar'', arată MAE. 
* În marja Conferinţei de Securitate, ministrul delegat a avut o întrevedere bilaterală cu Aurelia Frick, ministrul 
afacerilor externe, justiţiei şi culturii din Principatul Liechtenstein. 
Oficialul român a transmis felicitări cu ocazia împlinirii a 300 de ani de la crearea Principatului Liechtenstein, 
eveniment deosebit în istoria acestei ţări. 
Cei doi oficiali au trecut în revistă bunele relaţii diplomatice dintre cele două ţări. George Ciamba a exprimat 
deschiderea României de a întări colaborarea în zona economică, salutând prezenţa în ţara noastră a unor 
companii importante din Principatul Liechtenstein. Ministrul delegat George Ciamba a transmis deschiderea 
preşedinţiei României a Consiliului Uniunii Europene de a continua consolidarea cooperării între UE şi statele 
membre ale AELS/EFTA (Norvegia, Islanda, Liechtenstein şi Elveţia), precizează MAE. 
* Pe parcursul zilei de sâmbătă, oficialul român a avut discuţii şi cu Miroslav Lajcak, ministrul Afacerilor Externe al 
Republicii Slovacia, ţară care deţine preşedinţia în exerciţiu a OSCE. 
George Ciamba şi Miroslav Lajcak au discutat despre modalităţi de cooperare în timpul mandatului României la 
preşedinţia Consiliului UE. 
Subiectul extinderii, viitorul Uniunii Europene, Summitul de la Sibiu, dar şi viitoarele alegeri din Ucraina au fost 
printre temele abordate. Ministrul român a punctat buna colaborare între UE şi OSCE. 
* Întrevederile au continuat cu o serie de discuţii cu George Katrougalos, ministrul Afacerilor Externe din 
Republica Elenă. 
George Ciamba l-a felicitat pe oficialul grec pentru recenta sa numire în funcţie şi i-a urat succes în activitate. 
Ministrul român a salutat, încă o dată, validarea acordului Prespa de către Parlamentul de la Atena, un pas 
esenţial pentru viitorul european al Balcanilor de Vest, menţionează MAE. 
* În cadrul aceluiaşi eveniment, George Ciamba a avut o întrevedere bilaterală cu ministrul de Externe de la 
Skopje, Nikola Dimitrov. 
Discuţiile s-au concentrat pe parcursul european al Macedoniei de Nord, ca stat candidat pentru a deveni 
membru al Uniunii Europene. 
George Ciamba l-a felicitat pe Nikola Dimitrov pentru eforturile depuse în vederea validării prin voturile 
legislativelor de la Skopje şi Atena a înţelegerilor asumate de ambele părţi prin acordul Prespa. Această 
reconciliere reprezintă un pilon esenţial pentru stabilitatea şi viitorul european al Balcanilor de Vest, mai arată 
MAE. 
Ministrul delegat George Ciamba i-a transmis înaltului oficial de la Skopje mesajul ferm de susţinere al 
preşedinţiei României la Consiliul UE pentru îndeplinirea obiectivului european. 
Cei doi oficiali au agreat crearea, în perioada următoare, a unui format de colaborare România - Macedonia de 
Nord şi Grecia, având în vedere agenda ambiţioasă pentru Balcanii de Vest a preşedinţiei României a Consiliului 
UE. 
* Subiectul extinderii a fost abordat de ministrul român şi cu Johannes Hahn, comisarul european pentru Politici 
de Vecinătate şi Negocieri pentru Extindere. George Ciamba a exprimat angajamentul ferm al preşedinţiei 
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României la Consiliul UE de a avansa cât mai mult acest dosar. 
* Într-o întrevedere cu Fiona Hill, asistent special al preşedintelui SUA şi director pentru Europa şi Rusia, 
ministrul delegat a punctat necesitatea consolidării parteneriatului strategic dintre cele două ţări. 
În cadrul discuţiilor, oficialul român a arătat că România, ca preşedinţie a Consiliului Uniunii Europene, va 
continua să consolideze şi să susţină dezvoltarea relaţiei transatlantice. 
Cei doi demnitari au adus în discuţie şi eforturile pe care atât Uniunea Europeană, cât şi Statele Unite le fac 
pentru a combate fenomenul dezinformării. George Ciamba a transmis că acesta este un subiect prioritar şi pe 
agenda preşedinţiei române a Consiliului UE, subliniază MAE. 
* George Ciamba a mai discutat la Munchen cu Kiron Skineer, directorul pentru planificare politică din cadrul 
Departamentului de Stat şi consilier al secretarului de stat al SUA, Mike Pompeo. Oficialul american a salutat 
rezultatele obţinute de preşedinţia română a Consiliului UE, inclusiv cu referire la domeniul sectorului energetic. 
* Tot în marja Conferinţei de Securitate de la Munchen, George Ciamba a avut o întâlnire bilaterală cu Kurt 
Volker, reprezentantul special al Statelor Unite ale Americii pentru Ucraina. Cei doi oficiali au discutat despre 
situaţia de securitate din regiunea Mării Negre, cu accent pe evoluţiile conflictului din Ucraina, precizează MAE.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Instituţie europeană pentru apărarea muncitorilor străini. Poziţia României 
Bruxellesul a ajuns la un acord pentru a pune pe picioare Autoritatea Europeană a Muncii, o nouă instituție de 
supraveghere care să apere drepturile muncitorilor din blocul comunitar. Au fost destule cazuri în care a ieșit la 
iveală exploatarea prin muncă pe teritoriul Europei sau diferențe salariale pe criterii de naționalitate. Au fost 
câteva state care s-au opus înființării unei autorități, ar fi vrut, mai degrabă, o agenție. Dar aceasta ar fi avut 
puteri limitate. 
Necesitatea înființării unei Autorități la nivelul Uniunii Europene care să supravegheze dacă drepturile salariaților 
sunt respectate a apărut după ce numărul cetățenilor care lucrează în alte state decât cele de reședință a urcat la 
17 milioane, ceea ce reprezintă peste 3% din populaţia blocului. 
Drepturile acestora riscă să nu fie respectate pe deplin - fie din cauza deficiențelor de implementare a regulilor 
europene, fie pentru că nu sunt informați. 
În plus, nici coordonarea între statele membre nu este suficient de bine pusă la punct. 
De multe ori, o instituție dintr-o țară, spre exemplu, nu poate interveni în alt stat membru pentru a se asigura că 
cetățenilor săi li se asigură drepturile și libertățile. 
Noua instituție va fi abilitată să facă inspecții inopinate acolo unde există indicii că se comit abuzuri. 
Recent, Portugalia a anunțat că numărul cazurilor de trafic de persoane aproape s-a dublat în ultimii ani. Mare 
parte din acestea sunt asimilate exploatării forței de muncă. 
Fenomenul pare scăpat de sub control și e prezent mai ales în domeniul agriculturii, iar multe dintre victime sunt 
cetățeni care provin inclusiv din România. 
Autoritățile naționale par, așadar, depășite de situație. 
La sugestia sindicatelor reprezentative la nivel european, acordul le permite muncitorilor care lucrează în alt stat 
european să se adreseze direct autorităților din țara lor, iar acestea trebuie să trimită cazul spre soluționare la 
Autoritatea Europeană a Muncii. 
Înființarea unui astfel de organism trebuie să fie ratificată de plenul Parlamentul European și de Consiliul 
European, dar se pare că vor urma discuții tensionate întrucât unele țări, precum cele nordice și estice, ridică 
anumite pretenții. 
România, care deține președinția Consiliului Uniunii Europene, s-a pronunțat prin vocea ministrului Muncii, 
Marius Constantin Budăi. 
Acesta a insistat că o astfel de Autoritate este binevenită, dar ar trebui ca statele membre să sprijine activitatea 
acesteia doar pe bază de voluntariat. Să nu fie ceva obligatoriu. 
Raportorul Parlamentului European, reprezentant al Olandei, a insistat însă că un simplu refuz nu este suficient și 
că acele țări trebuie să clarifice motivele pentru care nu vor să se implice. Înțelegerea de principiu, deși poate fi 
revizuită la următoare discuții, exclude însă un domeniu major - cel al transporturilor. 
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Anul trecut, sindicatele din acest domeniu din țările estice - printre care și România - s-au plâns că șoferii sunt 
discriminați din punct de vedere al salariilor. 
Primesc mai puțini bani decât colegii lor din Vest, deși sunt angajați pe același post. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Premierul britanic, Theresa May, va discuta în următoarele zile cu toţi şefii de stat şi de guvern ai ţărilor 
Uniunii Europene pe tema Brexit 
Prim-ministrul britanic Theresa May va discuta 'în următoarele zile' cu toţi liderii statelor membre UE şi le-a trimis 
o scrisoare parlamentarilor conservatori pentru a face apel la ei să dea dovadă de unitate în ceea ce priveşte 
Brexitul, relatează AFP, citată de Agerpres. 
În această scrisoare, din care Downing Street a făcut publice extrase sâmbătă seară, Theresa May cere partidului 
său 'să depăşească diviziunile'. 
Responsabilii conservatori trebuie să-şi sacrifice 'preferinţele personale' în slujba 'interesului naţional', a scris 
Theresa May. 
Joi, parlamentarii britanici au respins o moţiune de susţinere a eforturilor Thresei May pentru a obţine modificări 
la acordul de Brexit, după ce membri ai propriului său partid s-au abţinut. 
În scrisoarea sa, May califică acest vot drept 'decepţionant' dar insistă asupra faptului că va continua să încerce să 
obţină schimbări în acord privind 'backstop'-ul din Irlanda. 
Serviciile sale au indicat că ea intenţionează 'să discute cu liderul fiecărui stat membru UE în zilele următoare'. 
'Nu subestimez cât de profund sau de sincer colegii îşi susţin punctele de vedere privind această chestiune 
importantă. Dar cred că un eşec în a face compromisurile necesare (...) îi va decepţiona pe cei care i-au ales să-i 
reprezinte', avertizează ea. 
'Partidul nostru poate face ce a făcut atât de des în trecut: să meargă dincolo de ceea ce ne divizează şi să se 
adune în spatele a ceea ce uneşte', a mai scris premierul britanic. 
Ministrul care răspunde de Brexit, Steve Barclay, urmează să se întâlnească luni cu negociatorul şef al UE, Michel 
Barnier, pentru a discuta propunerile avansate de un nou 'grup de lucru' al juriştilor britanici care caută 
alternative la 'backstop', potrivit serviciilor premierului britanic. 
Marea Britanie trebuie să părăsească UE pe 29 martie, însă parlamentul de la Londra a respins luna trecută 
acordul de divorţ pe care Theresa May l-a negociat cu UE, ceea ce creşte riscul unui Brexit fără acord luna viitoare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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